
 
PROTOKÓŁ NR 0012.10. 3.2015 

z posiedzenia doraźnej Komisji ds. przygotowania projektu zmian 
uchwały dot. tzw. Budżetu Obywatelskiego 

w dniu 20 sierpnia 2015r. 
 
 
Miejsce posiedzenia:  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, pokój nr 129 A. 
Czas posiedzenia:  godz. 14.00 – 15.00. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz inne osoby, zgodnie                    
z załączoną listą obecności.  
 
Porządek obrad: 
 
1.  Otwarcie posiedzenia. 
 
2.  Pismo radnego Szymona Klimczaka. 
 
3. Prezentacja dotycząca budżetu obywatelskiego. 
 
4.  Sprawy bieżące 

 
•••• Pismo członka Zarządu Osiedla Górne i Dolne dotyczące wyjaśnienia  
    okoliczności utraty środków budżetowych na 2015 rok. 
 
••••  Pismo Zarządu Osiedla Staszica dotyczące konsultacji społecznych 
    w ramach pracy Komisji ds. Budżetu Obywatelskiego. 
 
•••• Pismo Doradcy Prezydenta dotyczące ankiety konsultacyjnej dotyczącej  
    budżetu obywatelskiego.  
 
 
5.  Wolne głosy i wnioski. 
 
6.  Zakończenie posiedzenia.  

 
 

Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia.  
 
Posiedzenie Komisji otworzył przewodniczący Tadeusz Markiewicz. Przywitał 
radnych oraz gości będących na posiedzeniu.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony przez Przewodniczącego porządek 
obrad. 
 
Ad. 3. 
Prezentacja dotycząca budżetu obywatelskiego. 
 
Sekretarz Miasta Krzysztof Kucia przedstawił prezentację multimedialną 
dotyczącą budżetu obywatelskiego.  
Prezentacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 



 
 
 
Sławomir Żmudziński  
Definicja budżetu obywatelskiego- są to konsultacje społeczne, jest to rodzaj 
umowy społecznej pomiędzy Prezydentem Miasta, Radą Miasta i mieszkańcami 
miasta, którzy dali im mandat.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Czy planowana jest konsultacja w formie pytań, czy są już sformułowane? 
Chcielibyśmy jako członkowie Komisji zapoznać się z ich treścią.  
 
Sławomir Żmudziński 
Zasygnalizowałem w piśmie, które skierowałem do członków Komisji, planowane 
jest przeprowadzenie konsultacji w formie ankiety przy wykorzystaniu platformy 
elektronicznej.  Jeśli członkowie tej komisji mieliby jakieś pytania, które chcieliby 
skonsultować z mieszkańcami w tej formie, to bardzo bym prosił o sformułowanie 
takich pytań, które w tej ankiecie winny się znaleźć. 
 
Tadeusz Markiewicz 
Do kiedy można formułować te pytania, biorąc pod uwagę iż 10 września jest 
spotkanie z przedstawicielami jednostek pomocniczych. Czy po spotkaniu, 
wysłuchaniu szerszej grupy osób byłby czas na to, aby sformułować pytania? 
 
Sławomir Żmudziński 
Ponieważ to jest ankieta internetowa, winna ona co najmniej dwa tygodnie 
powinna potrwać. 
 
Andrzej Matusiak 
Czy jest wzór ankiety przygotowany przez pełnomocnika? 
 
Sławomir Żmudziński 
Nie ma wzoru, jest kwestia pytań.  
 
Anna Hetman 
Należy umożliwić mieszkańcom różne formy skorzystania z możliwości 
wypowiedzenia się, taki kontakt z mediami, jaki wolą.  
 
Paweł Świderski 
Do 2 września winniśmy mieć już sformułowane pytania, gdyż gazeta Jastrząb 
jest zamykana do 4 września.  
 
Andrzej Matusiak 
Mam pytanie do pana pełnomocnika- czy pan przygotowane jakiekolwiek pytania, 
czy pan czeka, aż Komisja coś da, to pan tam dołoży? 
 
Sławomir Żmudziński 
Wyjaśnię panu, bo pana nie było na ostatnim spotkaniu. Było spotkanie otwarte                  
z mieszkańcami, omawialiśmy 6 -7 punktów, te same pytania będą poddane 
konsultacji.  
 
Andrzej Matusiak 
Całkiem inaczej się pracuje, jak się ma jakiś dokument, do tego dokumentu się 
coś dokłada, a nie na tej zasadzie- no zróbcie coś tam.. 
 
 



Anna Hetman 
Oczywiście te pytania możemy udostępnić.  
 
Norbert Małolepszy 
Na ostatniej Komisji wnosiliśmy o taki dokument, aby urzędnicy przygotowali 
mankamenty dotychczasowej uchwały, nie wiem, czy taki dokument został 
przygotowany.  
 
Krzysztof Kucia 
Na dzisiejszą komisję była prośba o przygotowanie prezentacji i to zostało 
zrobione.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Te mankamenty omówimy na spotkaniu z jednostkami pomocniczymi. Ankieta 
byłaby wspólna wypracowana przez organ wykonawczy i uchwałodawczy 
 
Anna Hetman 
Do przyszłego piątku państwo wniesiecie swoje pytania, do 31 sierpnia 
stworzymy całą ankietę ze wspólnych pytań, do 1 września zadecydujecie 
państwo czy  forma jest ostateczna.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Proponuję kolejne spotkanie Komisji  w dniu 31 sierpnia br. godz. 15.00. 
 
Ad. 4. 
Sprawy bieżące. 
 
•••• Pismo radnego Szymona Klimczaka. 
 
Norbert Małolepszy 
Proponuję aby zaprosić na spotkanie dnia 10 września br. sołtysów                        
i przewodniczących Zarządów osiedli oraz podać na stronie miasta i ewentualnie 
w gazecie Jastrząb.  
 
Sławomir Żmudziński 
Jeśli jest zamysł konsultowania z przedstawicielami jednostek pomocniczych, nie 
wiem, czy będzie trafne spotkanie również z przedstawicielami stowarzyszeń. Te 
dwie grupy mają inne potrzeby, inny charakter zadań w inny sposób są 
wyłaniane. Uważam, iż można by takie zaproszenie umieścić na stronie 
internetowej.  
 
•••• Pismo członka Zarządu Osiedla Górne i Dolne dotyczące wyjaśnienia  
    okoliczności utraty środków budżetowych na 2015 rok. 
 
Pismo przyjęto do wiadomości.  
Przedstawiciel Zarządu Osiedla zostanie zaproszony na posiedzenie Komisji                   
w dniu 10 września 2015r.  
 
••••  Pismo Zarządu Osiedla Staszica dotyczące konsultacji społecznych 
     w ramach pracy Komisji ds. Budżetu Obywatelskiego. 
 
Pismo przyjęto do wiadomości.  
Przedstawiciel Zarządu Osiedla zostanie zaproszony na posiedzenie Komisji                   
w dniu 10 września 2015r.  
 



•••• Pismo Doradcy Prezydenta dotyczące ankiety konsultacyjnej dotyczącej  
    budżetu obywatelskiego. 
 
Pismo przyjęto do wiadomości.  
 
Ad. 5. 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Tadeusz Markiewicz 
Niektóre sprawy winny być uzgadniane z przewodniczącymi jednostek 
pomocniczych, konsultowane z nimi, winien być brany pod uwagę punkt widzenia 
Przewodniczącego zarządu Osiedla lub Sołtysa Sołectwa jako osoby obdarzonej 
zaufaniem społecznym.  Często osoby te są stawiane przed faktem dokonanym, 
zaczyna się coś robić na terenie danego  Osiedla, o czym dana osoba nie wie. 
 
Anna Hetman 
Czasami wystarczy trochę zainteresowania, przeczytania gazety czy wejście na 
Internet, są te informacje przekazywane. 
Jeśli chodzi o konsultowanie spraw z zarządami jednostek pomocniczych, bo są 
narzucone pewne rygory. Przykładem jest alejka w Parku Zdrojowym, gdzie 
konserwator zabytków ogranicza nas do kamienia naturalnego, co wielu 
mieszkańcom się nie podoba.  
 
 
Ad. 6. 
Zakończenie posiedzenia.  
 
Tadeusz Markiewicz 

Dziękuję zebranym za przybycie i kończę obrady Komisji.  
 
 
Protokołowała     
Agnieszka Bąk 
 
       

  Przewodniczący Komisji 
    

                TADEUSZ MARKIEWICZ 


